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سفر الکاظمی به تهران و چند نکته 

آینده سیاسی لبنان 

مراسم معارفه فرمانده سپاه 
حفاظت ولی امر )عج(

آیین تکریم و معارفه فرمانده سپاه حفاظت 
ولی امر)عج( با حضور سردار سرلشکر پاسدار 
حسین سلامی فرمانده کل سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی، حجت الاسلام والمسلمین 
طیبی فر جانشین نماینده ولی فقیه در سپاه، 
سردار سرتیپ بسیجی محمد شیرازی رئیس 
دفتر نظامی رهبر معظم انقلاب و جمعی 
فرماندهی،  این  کارکنان  و  مسئولین  از 
دیروز)یکشنبه( برگزار شد. در این مراسم 
ضمن معرفی سردار سرتیپ دوم پاسدار حسن 
مشروعی فرد به عنوان  فرمانده سپاه حفاظت 
ولی امر)عج( ؛ از مجاهدت های صادقانه و 
تلاش های ارزنده و شبانه روزی ۱۲ ساله سردار 
سرتیپ پاسدار ابراهیم جباری در فرماندهی 

موفق این سپاه، تجلیل و تقدیر به عمل آمد. 

دومین پرتاب ماهواره بر 
ذوالجناح انجام شد

دومین پرتاب ماهواره بر ذوالجناح به منظور 
اهداف تحقیقاتی از پیش تعیین شده، انجام 
وزارت  سخنگوی  حسینی  مهندس  شد. 
دفاع درباره این خبر افزود: این ماهواره برِ 
سه مرحله ای از نظر ویژگی های فنی، قابل 
رقابت با ماهواره برهای روز دنیا است که دارای 
دو مرحله پیشرانش جامد و یک مرحله با 
پیشرانش مایع است. وی با بیان اینکه پرتاب 
ماهواره بر ذوالجناح با هدف زیرمداری انجام 
گرفته است تصریح کرد: به حول قوه الهی 
مرحله سوم توسعه این ماهواره برِ ترکیبی با 
بهره گیری از اطلاعات حاصل از این پرتاب 
آغاز گردیده است. گفتنی است ماهواره بر 
ذوالجناح در بهمن ماه سال ۹۹برای نخستین 
بار با هدف دستیابی به فناوری قدرتمند ترین 
موتور سوخت جامد در کشور مورد تست و 

ارزیابی قرار گرفت. 

نظام اخلاقی نیروهای مسلح 
تدوین شود

مدیر حوزه های علمیه در همایش ملی 
تربیت در نیروهای مسلح بر لزوم بازشناسی 
دوگانه های موجود در نظام اخلاقی تربیتی 
نیروهای مسلح انقلاب اسلامی تاکید کرد و 
گفت: شهید قاسم سلیمانی بزرگ مردی بود 
که شجاعت و مهرورزی، فرماندهی و دوستی، 
فرماندهی و تواضع، فرمانبری و اطاعت از یک 
سو و نقادی و پیشنهاد دادن از سویی دیگر 
و همچنین سلسله مراتب و اخوت را در کنار 
یکدیگر مورد توجه قرار می داد. آیت ا... علیرضا 
اعرافی مدیر حوزه های علمیه در همایش ملی 
تربیت در نیروهای مسلح که در دانشکده شهید 
محلاتی برگزار شد، با بیان اینکه فلسفه، فقه و 
اخلاق هر کدام به عنوان پایه های دفاعی اسلام 
بر اساس منابع دینی قابل بررسی است، اظهار 
کرد: نیروهای مسلح باید در این سه حوزه 
ورود کرده و مباحث مرتبط با خود را استخراج 
کنند. وی اضافه کرد: در حوزه اخلاق و نظام 
ارزشی تربیت در عرصه دفاع و جنگ از منظر 
اسلام نیازمند مطالعات گسترده تری هستیم 
و نیروهای مسلح انقلاب اسلامی باید نسبت به 

این موضوع ورود کنند. 

 روزهای تعطیل سعدآباد 
بیشتر شده!

همزمان با سفر مصطفـــی الکاظمی، 
نخست وزیر عراق به ایران، مجموعه فرهنگی 
تاریخی سعدآباد یکشنبه پنجم تیرماه را 
تعطیل اعلام کرد. ترافیک حضور مقامات 
بلندپایه خارجی در یک ماه گذشته، روزهای 
است،  کرده  بیشتر  را  سعدآباد  تعطیل 
طوری که عزت ا... ضرغامی ـ وزیر میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی نسبت 
به این تعطیلی ها واکنش نشان داد. او در 
توئیتر چنین نوشته بود: »تعطیلات کاخ موزه 
سعدآباد و اوج آن در این هفته به دلیل مراسم 
رسمی تشریفات رؤسای جمهوری مهمان 
است. به نظرات کارشناسان حفاظت احترام 
می گذاریم، ولی به این میزان سختگیری 
اعتقاد نداریم و از همه گردشگران داخلی و 

خارجی عذرخواهی می کنیم.«

قوه قضائیه نتیجه بررسی 
پرونده کرسنت را اعلام کند

مجلس  انرژی  کمیسیون  سخنگوی 
شورای اسلامی خواستار اعلام نتیجه بررسی 
پرونده کرسنت از سوی قوه قضائیه شد. 
مالک شریعتی با گرامیداشت هفته قوه 
قضائیه بیان کرد: انتظار می رود رئیس قوه 
قضائیه زودتر نتیجه بررسی پرونده کرسنت 
را اعلام کند، از سوی دیگر وزارت نفت در 
بند ش تبصره ۲ قانون بودجه سالجاری 
مکلف شده که گزارش مالی شرکت های 
زیرمجموعه خود را به مجلس ارائه کند. 
انتظار می رود هر چه سریع تر گزارش سه 
ماهه ابتدایی سالجاری به کمیسیون انرژی و 
کمیسیون برنامه و بودجه ارسال گردد. وی 
در ادامه اظهار کرد: اخیرا ادعاهایی در فضای 
مجازی در خصوص فشار نمایندگان به دولت 
مطرح شده و انتظار می رود تا هیات نظارت 
بر رفتار نمایندگان صحت و سقم این موضوع 
را بررسی کرده و حیثیت مجلس حفظ شود. 

خبـــر

احمد دستمالچیان
تحلیلگر مسائل خاورمیانه

علیرضا تقوی نیا 
 تحلیلگر مسائل منطقه

»آرمانملی«تحولاتپیراموناحیایبرجامرابررسیمیکند

 از سر گیری مذاکرات؛ وین نه، در دوحه
علیشمخانی:بهدنبالتوافقیقوی،قابلاتکاوپایدارهستیم

آرمانملی-سهیلثابت:تحولات پیرامون 
مذاکرات احیای برجام با سفر اخیر جوزپ بورل 
مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا به تهران حال 
و هوای دیگری یافته است. چنانکه اگر تا چندی 
پیش و مخصوصا پس از صدور قطعنامه ضد ایرانی 
شورای حکام همه طرف ها احیای برجام را در بن بست 
می دیدند و به اذعان عده ای از کارشناسان از توافقی که 
ایران و 6 قدرت جهانی در سال۲0۱5 امضا کردند تنها 
یک نام یا در بهترین حالت توافقی در اغما باقی مانده 
بود که بورل و مورا در تلاش برای احیا و زنده نگه 
داشتن آن هستند. امروز به نحوی ورق برگشته که 
همه چیز برای احیای برجام فراهم است و طرفین 
در شرایطی قرار دارند که می توانند در یک مذاکرات 
منسجم توافق کلی را رقم بزنند. آنچه  مسلم است گویا 
توافقات در تهران و سایر پایتخت ها به انجام رسیده 
و همه طرفین به فصل مشترکی از رسیدن به توافق 
دست یافته اند. این در حالی است که ایران و آمریکا تا 
پیش از این یکدیگر را به خواسته های فرا برجامی متهم 
می کردند. چنانکه تهران معتقد است آمریکا باید نفع 
کامل اقتصادی و تجاری ایران از رفع محدودیت های 
برجامی را تضمین کند و آمریکا بر این نظر است که 
نمی تواند به طور کامل تحریم های وضع شده در دوره 
ترامپ که در عمل بر رفع تحریم های برجامی تاثیر دارد 
را لغو کند؛ این اختلاف نظر از کلیدی ترین اختلاف ها 
میان ایران و آمریکا در روند مذاکرات احیای برجام از 
ابتدای دولت بایدن تاکنون بوده و به نظر می رسد که 
فعل و انفعالاتی که در طی چند وقت اخیر صورت 
گرفته باعث شده طرفین تا حدی از مواضع خود کوتاه 
بیایند و همین مساله موجبات از سرگیری مذاکرات 
طی چند وقت آینده را فراهم آورده است. با این همه 
باید دید که طی روزها و هفته های آینده چه تحولاتی 

پیرامون احیای توافق هسته ای رخ خواهد داد و در 
نهایت در تابستان داغ ۱40۱ برجام به فرجام خواهد 

رسید یا روند امور به نحو دیگری پیش خواهد رفت. 
ازسرگیریمذاکراتدردوحه؟

روز شنبه بود که پس از اعلام از سرگیری مجدد 
مذاکرات احیای برجام و رفع تحریم های آمریکا، از 
سوی جوزپ بورل و حسین امیرعبداللهیان و در حالی 
که بسیاری فکر می کردند که این دور از مذکرات هم 
مانند دورهای قبلی در وین برگزار می شود، مسئول 
سیاست خارجی اتحادیه اروپا اعلام کرد که این بار 
مذاکرات احتمالا در یکی از کشورهای حاشیه خلیج 
فارس برگزار می شود. جوزپ بورل در همین راستا 
در گفت وگو با رسانه های خارجی گفت: دور جدید 
مذاکرات هسته ای در وین برگزار نخواهد شد، چرا 
که این مذاکرات در چارچوب برجام و گروه چهار به 
علاوه یک برگزار نمی شود. پس از انتشار این خبر بود 
که گمانه زنی ها در خصوص مکان بعدی مذاکرات آغاز 
شد و عده ای از کشورهای حاشیه خلیج فارس برای از 
سرگیری مذاکرات مطرح شدند اما با توجه به نزدیکی 
روابط ایران با دو کشور قطر و عمان این گمانه در اذهان 
تقویت شد که احتمالا دور بعدی مذاکرات در دوحه 
و یا مسقط برگزار می شود. با این حال در جریان این 
گمانه زنی ها که هیات ایران، آمریکا و اتحادیه اروپا 
برای از سرگیری مذاکرات و حل مسائل باقی مانده 
بین تهران و واشنگتن عازم دوحه و یا مسقط می شوند؟ 
خبرهایی منتشر شد که با توجه به تلاش های مستمر 
قطر برای از سرگیری مذاکرات رفع تحریم ها، شانس 
دوحه برای میزبانی مذاکرات آتی بیش از سایر 
کشورهای حوزه خلیج فارس است. این در حالی است 
که شبکه قطری الجزیره نیز به نقل از یک مسئول 
ایرانی اعلام کرد که احتمال دارد از سرگیری مذاکرات 

احیای برجام به جای وین در یکی از کشورهای حاشیه 
خلیج فارس انجام شود و قطر هم شانس بیشتر و هم 
تمام امکانات لازم برای میزبانی از مذاکرات احیای 
توافق هسته ای را دارد. این مسئول تاکید کرد: قطر هم 
شانس بیشتر و هم تمام امکانات لازم برای میزبانی از 

مذاکرات احیای توافق هسته ای را دارد. 
هیچگاهازمذاکرهخارجنشدیم

مسئول سیاست خارجی و امور امنیتی اتحادیه 
اروپا که برای گفت وگو با مقامات کشورمان به تهران 
سفر کرده بود عصر شنبه با دریابان علی شمخانی 
نماینده رهبرمعظم انقلاب و دبیر شورای عالی امنیت 
ملی دیدار و گفت وگو کرد. شمخانی در این دیدار 
با اشاره به رویکرد اتحادیه اروپا در زمینه مبارزه با 
تروریسم، دفاع از حقوق بشر، تامین امنیت انرژی 
و تحکیم امنیت پایدار در نظام بین الملل گفت: 
جمهوری اسلامی ایران بر اساس راهبرد ثابت خود 
و با صرف هزینه های مادی و انسانی قابل توجه، 
اقدامات کم نظیری را در حوزه های ذکر شده به انجام 
رسانده که منافع آن متوجه جهانیان به ویژه شهروندان 
اروپایی بوده است. وی با انتقاد از کم توجهی اروپا به 
نقش سازنده ایران در ایجاد امنیت پایدار در منطقه و 
نظام بین الملل گفت:  متأسفانه روابط راهبردی اروپا با 
برخی کشورهایی در حال توسعه است که مظهر شر، 
ناامنی و تروریسم دولتی در جهان هستند.  رئیس 
شورای عالی امنیت ملی با اشاره به بدعهدی آمریکا و 
خروج غیر قانونی این کشور از برجام که تمام موجب 
افزایش بی اعتمادی مردم ایران به غرب و آمریکا شد 
بیان کرد: ما ضمن آنکه به همه تعهداتمان در برجام 
عمل کردیم هیچ گاه از میز مذاکره خارج نشدیم و 
اکنون نیز به دنبال توافقی قوی، پایدار و قابل اتکا 

هستیم. 

نخست وزیر عراق همیشه سعی بلیغی داشته بر اینکه رابطه خوب 
و سطح بالایی با ایران داشته باشد و حق هم این است که دو کشور 
همسایه چه در سطح دولت و چه در سطح ملت بهترین و بالاترین 
روابط را داشته باشند. چرا که هم حکم همسایگی این چنین چیزی 
را ایجاب می کند و هم شرایط دو کشور طوری است که می توانند با 
ظرفیت های بزرگی که دارند یکدیگر را همپوشانی و تکمیل کنند. 
لذا از وقتی که آقای الکاظمی روی کار آمده چنین دستور کاری را 
در نوع رویکرد سیاسی نخست وزیری خود قرار داده و در روابط 
هم بسیار گسترش پیدا کرده است. همان طور که دیروز هم آقای 
رئیس جمهور اشاره کرد بیش از این هنوز ظرفیت هایی میان ایران و 
عراق وجود دارد که می شود آنها را تکمیل کرد. لذا هر ازگاهی آقای 
الکاظمی یا مقامات ایران به خصوص وزرای خارجه دو کشور برای 
این امر سفرهایی دارند. حال آنچه آقای الکاظمی در این سفر به ویژه 
پس از سفرش به عربستان یک برجستگی دیگری به سفرش داده به 
نظر می رسد که آقای الکاظمی با توجه به سیاست های بی طرفانه ای 
که سعی کرده در عراق بر ای بحران های منطقه ای داشته باشد هنوز 
این ابتکار عمل و پیشنهاد خوبی که وی برای نزدیک سازی روابط 
ایران و عربستان داشت و 5 دوره از مذاکرات نیز تا کنون در سطوح 
مختلف برگزار شده در حال پیگیری این ابتکار عمل خود است. 
از طرف دیگر یک اتفاق نظری وجود دارد که باید همکاری های 
منطقه ای در سطوح عالی گسترش پیدا کند. باز در این رابطه هم 
آقای الکاظمی فعال است و واقعا نیز اینگونه است که دیگر کشورهای 
منطقه با تفاهم و مذاکرات و رسیدن به راه حل های مشترک 
خودشان به یک راه حل دسته جمعی برسند بهتر است تا بیگانگان 
بخواهند وارد شده و دخالت کنند. چرا که حتما دخالت بیگانگان 
موجب تشنج و آشوب می شود. کما اینکه تجربه تاریخی نیز همین 
امر را نشان داده است. لذا آقای الکاظمی در این راستا سعی و تلاش 
بسیاری می کند. از طرف دیگر به نظر می رسد که آمریکایی ها نیز به 
این نتیجه رسیده اند که فصل درگیری، بحران، ناامنی و آشوب در 
منطقه رو به پایان است به دلیل اینکه ظرفیت منطقه فرصت بحران 
سازی را ندارد و باید همکاری دسته جمعی برای رفع مشکلات و 
بحران های منطقه ای به وجود بیاید. چون این بحران ها هر چه بیشتر 
باشد عمیق تر و این زخم ها کهنه تر شده و باعث بی ثباتی و ناامنی و 
گسترش تروریسم خواهد شد. به همین دلیل آقای الکاظمی پیش از 
سفر آقای بایدن به ریاض رفت و برگشتی با عربستان و ایران داشت 

تا نزدیک سازی بیشتری در روابط دو کشور صورت بگیرد. 

رئیس جمهوری لبنان بار دیگر و پس از فراز و نشیب های فراوان، 
نجیب میقاتی را مامور تشکیل کابینه لبنان کرد. میقاتی تاجر متمول 
و متولد طرابلس است و در گذشته ۲ مرتبه رئیس الوزرای کشور 
لبنان شده بود. وی شخصیتی معتدل داشته و همواره سعی در تعامل 
با گروه های مختلف لبنانی و کشورهای خارجی داشته است. در 
خصوص ماموریت جدید میقاتی برای تشکیل دولت چند نکته باید 
مورد توجه باشد. این امر نشان دهنده این است که گروه های نزدیک 
به مقاومت سعی دارند هر چه سریع تر و بدون چالش دولت تشکیل 
شود و اقتصاد لبنان سر و سامان یابد. میقاتی با 54 رأی کرسی های 
معتقد به مقاومت مامور به میشل عون معرفی شد در حالی که گزینه 
مد نظر عربستان که رسما از طرف سعودی ها حمایت می شد، نواف 
سلام بود که تنها ۲5 رأی آورد. میقاتی رابطه نسبتا خوبی با آمریکا و 
فرانسه دارد و همچنین سعی دارد توازن را در روابط لبنان با کشورهای 
منطقه برقرار سازد. وی نه مخالف ایران است و نه عربستان سعودی 
و نه انگیزه و نه توان اقدام علیه حزب ا... را دارد و یک فرد وجیه المله 
ارزیابی می شود. اگر چه بحث هایی در مورد  پرونده اقتصادی میقاتی 
در لبنان شنیده می شود اما باید دانست چنین مسائلی در عروس 
خاورمیانه متأسفانه طبیعی و فراگیر بوده و منحصر به وی نیست. 
سعد حریری، اشرف ریفی، نواف سلام و برخی چهره های سیاسی 
دیگر از لحاظ اقتصادی دست کمی از میقاتی ندارند . رأی استمزاجی 
مجلس لبنان به میقاتی نشان داد درِ پارلمان لبنان بر پاشنه سابق 
می چرخد و همان طور که نبیه بری به ریاست مجلس انتخاب شد، 
میقاتی نیز احتمالا نخست وزیر خواهد شد و بعید نیست در صورت 
عدم تمایل میشل عون به ادامه ریاست جمهوری، ژنرال ژوزف عون 
که فرمانده ارتش بوده به عنوان رئیس جمهور برگزیده شود. در این 
میان در صورتی که عربستان سعودی و آمریکا با پول های کلانی که در 
انتخابات خرج کردند انتظار کاملا متفاوتی داشتند لکن تحولات اخیر 
و آرای پارلمان به وضوح از شکست استراتژی آنان حکایت می کند. در 
کشور لبنان به دلیل تنوع طوایف و وابستگی گروه ها و احزاب سیاسی 
به کشورهای خارجی، معمولا بر سر مسائل مختلف اجماع وجود ندارد 
و بالعکس در اکثر مواقع اختلاف نظر شدیدی نیز حاکم است اما اقدام 
اخیر رژیم صهیونیستی در اکتشاف گاز در نقاط مورد مناقشه آبی با 
لبنان، خشم و عصبانیت لبنانی ها از طیف های گوناگون را شامل شده 
است  و سبب شده تا اتحاد در داخل لبنان تقویت شود. خصوصا که طی 
سال های اخیر تحریم های اقتصادی وضعیت معیشتی ساکنان عروس 
خاورمیانه را تحت تاثیر جدی قرار داده و هر گونه مجرا و مسیری برای 
رهایی از این شرایط سخت، مورد اجماع و خواست همگانی خواهد بود. 

ویــــژه
تصویب طرح تشکیل سازمان پدافند غیرعامل

آرمانملی: نمایندگان مجلس شورای اسلامی با کلیات طرح 
تشکیل سازمان پدافند غیرعامل موافقت کردند.  در جلسه علنی 
دیروز )یکشنبه( نمایندگان مجلس شورای اسلامی با ۱۸6 رأی 
موافق، ۲0 رأی مخالف و 5 رأی ممتنع از مجموع ۲۳0 نماینده حاضر 
در مجلس به کلیات طرح تشکیل سازمان پدافند غیرعامل رأی مثبت 
دادند. با اعلام هیات رئیسه مجلس، طرح تشکیل سازمان پدافند 
غیرعامل به صورت دو شوری بررسی می شود، لذا طرح برای بررسی 

به کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس ارجاع شد. 

آرمانملی:رئیس مجلس با اشاره به آغاز هفته 
قوه قضائیه اظهار داشت: شهید بهشتی عمر شریف و 
بابرکت خود را در راه ترویج فهم عالمانه از دینداری 
و انقلابی گری صرف کرد و در این راه با تاسی به 
آرمان های امام راحل، هم با افراط و هم با تفریط 
مبارزه کرد. محمد باقر قالیباف گفت: شهید بهشتی 
از آن جهت که نماد بارز انقلابی گری عقلانیت محور 
و عدالت محور بود و یک قدم از آرمان های انقلاب 
کوتاه نمی آمد و به احدی اجازه تعدی به حقوق 
اساسی مردم را نمی داد، همزمان مغضوب سه گروه 
بود؛ گروه اول استکبار خارجی که از منطق محکم و 
اراده استوار او در راه استکبارستیزی به ستوه آمده 
بودند و صدای رسای او را سد محکمی در برابر نفوذ 

و استحاله انقلاب اسلامی می دانستند. وی افزود: 
گروه دوم منافقین و ضد انقلاب داخلی که دوام 
تشکیلاتی شهید بهشتی و قدرت بی نظیر او در 
بسیج کردن مردم علیه ضد انقلاب، آنها را ناتوان 
و بی اثر کرده بود و گروه سوم مقدس مآب هایی که 
با تظاهر به سوپر انقلابی بودن در برابر باور عمیق 
شهید بهشتی به مردم و اعتقاد قلبی او به ملت و 
حراست او از حقوق مردم، خود را ناتوان می دیدند 
و نمی توانستند انقلابی گری عاقلانه و عادلانه 
شهید بهشتی را که از خداباوری و مردم باوری او 
بود تحمل کنند و جوانان انقلابی را علیه بهشتی 
تحریک می کردند. رئیس مجلس با گرامیداشت 
هفته قوه قضائیه اظهار کرد: به تمامی مجاهدان 

دستگاه قضا اعم از قضات و سایر عزیزان در تمامی 
رده های آن قوه خداقوت می گویم. تحولات دستگاه 
قضا در مسیر اجرای اهداف سند تحول قضائی در 
دوره جدید امیدآفرین و گره گشا بوده است. از برادر 
مجاهدم حجت الاسلام والمسلمین اژه ای و همکاران 
ایشان که شبانه روز در تلاش برای ایجاد تحول 
در دستگاه قضا و افزایش سرمایه اجتماعی نظام 
هستند، تشکر می کنم و اعلام می کنم که مجلس 
شورای اسلامی در راه تدوین و تصویب قوانین مورد 
نیاز جهت تحقق اهداف میان مدت و بلندمدت 
تحول در دستگاه قضا، همراه قوه قضائیه است و 
در این مسیر دو قوه تمام توان خود را برای افزایش 

رضایت عمومی به کار خواهند بست. 

محمدباقرقالیباف:

شهیدبهشتیاجازهتعدیبهحقوقاساسیمردمرانمیداد
تحولقضائیدردورهجدیدامیدآفرینوگرهگشابودهاست

آرمانملی:رئیس جمهور در مراسم روز جهانی 
مبارزه با مواد مخدر ضمن تجلیل از مقام شامخ 
شهدا و ایثارگران این عرصه، اظهار داشت: تقدیم 
00۸۳ شهید و ۲۱هزار جانباز نشان صدقی است 
که برای مبارزه با مواد مخدر در ایران اسلامی وجود 
دارد. آیت ا... سیدابراهیم رئیسی با تأکید بر اینکه 
مبارزه با مواد مخدر مسأله ای جدی و دارای اولویت 
در کشور است، گفت: در روز جهانی مبارزه با مواد 
مخدر باید مسیر طی شده در مبارزه با مواد مخدر 
آسیب شناسی شود. وی بیان کرد:  باید تلاش کرد 
روند مبارزه با مواد مخدر متحول شود و در این راه 
مسئولیت دستگاه های عضو ستاد مبارزه با مواد 
مخدر مضاعف است اما هیچ دستگاهی نباید در 
این مبارزه غایب باشد. رئیس جمهور معضل مواد 
مخدر و روانگردان ها را یکی از بحران های جدی برای 
کشورها و جامعه بشری دانست و گفت: هیچ کشوری 
نمی تواند به تنهایی وارد مبارزه با سوداگران شود و 
همه کشورها و سازمان های بین المللی باید نقش 
خود را به درستی ایفا کنند. رئیسی گفت: سؤالم از 
سازمان ملل این است که آیا سهم، میزان و جایگاهی 
که برای مبارزه با مواد مخدر بر عهده این سازمان قرار 
داده شده، به همین میزانی است که عمل می شود؟ 
یعنی یک دفتر مبارزه با مواد مخدر در سازمان ملل 
برای این منظور کافی است؟ رئیس جمهور عنوان 
کرد: معتقدم کشورها و سازمان های بین المللی به 
میزان ادعا و مسئولیتی که بر عهده دارند، نقش شان 
را ایفا نمی کنند. آیا تنها قدردانی از جمهوری اسلامی 
ایران برای حضور موثر در عرصه مبارزه با مواد مخدر 
کافی است؟ نقش سازمان ملل متحد قطعاً بالاتر 
از این هاست. رئیسی تأکید کرد: امروز ۳۱۱ سال 
پس از امضای معاهده شانگهای توسط کشورهای 
مختلف برای مبارزه با مواد مخدر شاهدیم که این 
کالا در بستر اینترنت سهل تر از بسیاری کالاهای 
دیگر در دسترس قرار دارد و مواد مخدر سنتی به 
صنعتی تبدیل شده و با دیگر جرائم سازمان یافته 
همچون پولشویی پیوند خورده است. رئیس هیات 
دولت اظهار کرد: به نظر می رسد ضعف جدی در 
شکل گیری یک عزم بین المللی در مبارزه با مواد 
مخدر وجود دارد و تا این ضعف جبران نشود، اوضاع 
رو به بهبود نخواهد رفت. رئیس جمهور با تشریح 
اقدامات آمریکا و ناتو در افغانستان که منجر به 
توسعه کشت انواع مواد مخدر شده است، گفت: 

در دو دهه تسلط آمریکایی ها و ناتو در افغانستان، 
مواد مخدر تولید و از سنتی به صنعتی تبدیل و 
در سراسر جهان توزیع می شد. رئیسی افزود: چرا 
جامعه جهانی به وظیفه قانونی، اخلاقی و حقوق 
بشری خود در پاسخگو کردن آمریکا و ناتو در این 
زمینه عمل نمی کند؟ رئیس جمهور در ادامه با بیان 
اینکه جامعه جهانی در قبال وظایف خود در زمینه 
مبارزه با مواد مخدر، می خواهد فقط با قدردانی و 
ارسال لوح تقدیر به ایران بسنده کند، افزود: پیام 
روز جهانی مبارزه با مواد مخدر باید پایش میزان 
ایفای نقش دولت ها و سازمان های بین المللی مدعی 
حقوق بشر در این زمینه باشد که به اعتقاد بنده در 
این زمینه ضعف جدی وجود دارد. رئیسی در ادامه 
در تشریح اقدامات جمهوری اسلامی ایران در مبارزه 
با مواد مخدر ابراز داشت: امروز صداقت و جدیت 
جمهوری اسلامی در این زمینه بر همگان روشن 
است و نیاز به استدلال نیست، زیرا ۳4 سال است به 
صورت جدی با مواد مخدر مبارزه کرده ایم و در این 
راه از همه ابزارها و ظرفیت ها از جمله تصویب قوانین 
لازم، تشدید مبارزه و اقدامات قضائی بهره گرفته ایم . 
رئیس جمهور اذعان کرد: اگر در این سال ها جامعه 
جهانی آن گونه که جمهوری اسلامی ایران در 
مبارزه با مواد مخدر عمل کرده است، به وظایف 
خود عمل می کرد، وضع امروز جهان حتما متفاوت 
بود. رئیسی با بیان اینکه همه اقدامات ارزشمند 
و اثرگذار جمهوری اسلامی در مبارزه مواد مخدر 
تحت تحریم های ظالمانه آمریکا صورت گرفته 
است، گفت: بسیاری از ابزارها و فناوری هایی که 
در مبارزه با مواد مخدر باید در اختیار ما باشد، 
است .  خارج  دسترس  از  تحریم ها  دلیل  به 
رئیسی در ادامه خطاب به نماینده دفتر مقابله با 
مواد مخدر سازمان ملل متحد گفت: ما از سازمان 
ملل گله مندیم که چرا دستکم در راستای رفع 
تحریم های ظالمانه نسبت به فعالان در میدان 
مبارزه با مواد مخدر اقدامی صورت نمی دهد؟! 
رئیس جمهور همچنین در نشست خبری مشترک 
خود با مصطفی الکاظمی نخست وزیر عراق اظهار 
کرد: روابط دو کشور ایران و عراق ریشه در باورهای 
مشترک دو ملت دارد. اراده مسئولان دو کشور برای 
توسعه روابط در همه حوزه ها وجود دارد. آیت ا... 
سید ابراهیم رئیسی گفت: در راستای گسترش 
روابط با همسایگان، ما عراق را نزدیک ترین ملت به 

ملت ایران می دانیم و نزدیک ترین روابط را با کشور 
عراق رقم می زنیم. ما در حال حاضر نزدیک ترین 
روابط در میان کشورهای همسایه را با عراق داریم. 
وی در ادامه با بیان اینکه در این دیدار درباره روابط 
سیاسی، اقتصادی و تجاری دو کشور مذاکره شد، 
تصریح کرد: قرار شد روابط دو کشور در زمینه های 
اقتصادی و تجاری گسترش یابد. همچنین قرار شد 
اتصال ریلی شلمچه و بصره سریعتر انجام شود. در 
زمینه روابط پولی و بانکی نیز قرار شد گام های 
جدیدی برداشته شود تا این روابط تسهیل شود. 
رئیس جمهور با قدردانی از دولت عراق جهت تسهیل 
سفر زائران ایران به این کشور، بیان کرد: قرار شد برای 
زیارت زائران اربعین تسهیلات بیشتری توسط دولت 
عراق در نظر گرفته شود تا زائران با سهولت بیشتری 
از مرزهای زمینی و هوایی به عراق رفته و مشکلات 
سال های قبل دیگر وجود نداشته باشد. رئیسی در 
ادامه با اشاره به اینکه ارتباط کشورهای منطقه مورد 
تاکید طرفین بود، اظهار کرد: ما بر این باوریم که 
گفت وگوهای مسئولان منطقه می تواند مشکلات 
منطقه را حل کند. ما معتقدیم دخالت بیگانگان 
مشکل گشا نیست، بلکه مشکل زاست. ما بر لزوم 
گفت وگوهای مسئولان منطقه برای حل مشکلات 
منطقه تاکید کردیم. وی تاکید کرد: آتش بس و رفع 
محاصره یمن و گفت وگوهای یمنی- یمنی مورد 
تاکید ماست. بدون تردید ادامه این جنگ بی حاصل 
بوده و جز رنج مردم یمن حاصل دیگری ندارد و هرچه 
زودتر باید این جنگ خاتمه یافته و آتش بس برقرار 
شود. رئیس جمهور همچنین اظهار کرد: تلاش رژیم 
صهیونیستی برای عادی سازی روابط با کشورهای 
منطقه به هیچ عنوان برای این رژیم امنیت ساز 
نخواهد بود. ما و عراق بر صلح و آرامش در منطقه 
تاکید داریم و این هدف در پرتو نقش آفرینی همه 
مسئولان منطقه حاصل می شود. عادی سازی روابط 
رژیم صهیونیستی یا حضور بیگانگان در منطقه، 
مشکلی از منطقه را حل نخواهد کرد. رئیسی در پایان 
با بیان اینکه روابط ایران و عراق در مسائل منطقه ای 
و بین المللی می تواند بسیار تاثیرگذار باشد، گفت: 
ما در روزهای سخت عراق در کنار این کشور بودیم 
و همواره در کنار یکدیگر خواهیم بود و هرگز این 
روابط به سردی نمی گراید. ما روابط دو کشور را رو 
به گسترش می دانیم.  سفر آقای الکاظمی به تهران، 

نقطه عطفی برای توسعه روابط دو کشور است. 

 شهردار تهران 
 درباره هک 

پاسخ شفاف دهد

عضو شورای شهر تهران گفت: یکی 
از نمایندگان تهران در مجلس چندی 
پیش در رسانه ها اعلام کرد که هک و از 
کارافتادن سامانه های شهرداری به نوعی 
ماحصل عدم رعایت شایسته سالاری در 
انتصابات و عدم پاسخگویی شهرداری 
تهران است. جعفر بندی شربیانی افزود: 
دومین مساله ای که این نماینده مجلس 
به آن اشاره کرده، این است که مرکز اسناد 
و آرشیو شهرداری به طور کامل به شرایط 
قبل بازنگشته است و تا به کارگیری و 
بارگذاری نسخه های پشتیبانی داده ها 
و بک آپ مناطق، سازمان ها و شرکت ها 
مجبور هستند خارج از روال معمول 
تصمیم گیری کنند. این عضو هیات رئیسه 
شورای شهر تهران با بیان اینکه بنده نیز 
با این مساله روبه رو شده ام، ادامه داد: این 
نماینده مجلس در مصاحبه خود بیان 
کرده که در دوره مدیریت شهری گذشته 
سامانه شهرداری برای صدور اضافه بنا 
و بلندمرتبه سازی بسته شده بود و امید 
است قفل هایی که روی سامانه ها وجود 
داشته و به مناطق اجازه بلند مرتبه سازی 
و ساخت اضافه بنا را نمی داده؛  پس از 

هک اخیر شهرداری از بین نرفته باشد. 

رئیسجمهور:

 ضعف جدی در شکل گیری یک عزم بین المللی 
برای مبارزه با مواد مخدر وجود دارد

نزدیکترینروابطراباکشورعراقرقممیزنیم

نیروهای مسلح ما با 
 تهدیدهای مختلف 

روبه رو هستند

رئیس کل ستاد نیروهای مسلح 
با  نیروهای مسلح ما  عنوان کرد: 
تهدیدهای مختلف روبه رو هستند، 
نظام اسلامی ما که حاصل قرن ها تلاش 
و مجاهدت است از جهات مختلف مورد 
تهاجم، توطئه و تهدید قرار دارد. سردار 
سرلشکر محمد حسن باقری ادامه داد: 
همزمان با اینکه با تهدیدهای سخت 
نظامی از سوی قدرت های بزرگ روبه رو 
هستیم که لوازم خود را دارد، با سایر 
تهدیدها نیز مواجه هستیم. باقری با 
بیان اینکه نیروی انسانی ما در برابر 
تهدید سخت دشمن، با تهاجم های 
مختلف روبه رو است، تصریح کرد: 
اگر نیروی مسلح قدرت تاب آوری 
برابر دشمن در صحنه را نداشته باشد 
چگونه می خواهد به آرام سازی، کنترل 
و مدیریت برسد و مقابله با جنگ نرم 
دشمن و توسعه فرهنگ انقلابی و 
اسلامی بر عهده نیروهای مسلح است. 
وی بر لزوم بررسی محیطی، زمینه ای و 

وضعیت موجود تاکید کرد .

بیش از هر دوره دیگری با 
مفسدان برخورد می شود

رئیس کل دادگستری استان تهران 
»برخورد با فساد و مفسدین در چارچوب 
قوانین و مقررات به دور از جنجال های 
رسانه ای« را یکی دیگر از شاخصه های 
دستگاه قضائی در دوره »تحول و تعالی« 
ذکر کرد و اظهار کرد: امروز در قوه قضائیه 
بیش از هر دوره دیگری با مفسدان و 
جرایمی که در نتیجه دست اندازی به 
بیت المال و سوءاستفاده از مقام و موقعیت 
شغلی محقق می شود، برخورد صورت 
می گیرد و امید است که دوره »تحول 
و تعالی« دستگاه قضائی در تراز نظام 
مقدس جمهوری اسلامی ایران تحقق 
پیدا کند.  علی القاصی »کوتاه شدن فرایند 
رسیدگی های قضائی« را دغدغه اصلی 
مجموعه قضائی استان تهران عنوان کرد 
و گفت: تمامی تلاش همکاران بر آن است 
که مسیر تظلم خواهی برای مراجعان به 
کم ترین شکل ممکن کاهش پیدا کند و 
مردم برای تظلم خواهی با کم ترین مشکل 
و مانع مواجه باشند. وی مقوله »حقوق 
عامه« را یکی از محورهای مورد پیگیری و 
اهتمام ویژه در دوره »تحول و تعالی« ذکر 
کرد و گفت: مقوله حقوق عامه، حوزه ای 

بسیار وسیع و گسترده است. 


